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U heeft ons op 20 mei 2020 een mail met vragen gestuurd in reactie op een brief van Verenigd 
Ondernemend Zuidlaren (VOZ). Ons excuus voor de veel te late beantwoording van uw mail. Met deze 
brief komen wij puntsgewijs terug op de vragen in uw mail. 
 
Vraag: 
Uw fractie heeft een brief ontvangen van "Verenigd Ondernemend Zuidlaren" over de entree en het 
onderhoud van het winkellint te Zuidlaren. Op deze vragen wilt u in uw brief niet specifiek ingaan, u bent 
wel benieuwd naar wat de reactie van het College zal zijn en waarom deze beantwoording zo lang moet 
duren.  
 
Antwoord: Op 10 juli 2020 is er een ‘rondje dorp’ Zuidlaren georganiseerd met leden van VOZ en 
medewerkers van team gemeentewerken. Door de secretaris van VOZ  is een besprekingsverslag 
opgesteld. De brief van VOZ d.d. 18 mei 2020 is niet inhoudelijk beantwoord, maar de beantwoording is 
op hoofdlijnen meegenomen tijdens het ‘rondje dorp’ waarmee de beantwoording is afgehandeld.  
 
Daarnaast geeft u aan dat er op basis van de door u ontvangen brief van de VOZ twee specifieke 
onderwerpen zijn die u nader zou willen bespreken: 
 
 

1. Bruisende kernen 
 
U geeft aan dat er een motie is opgesteld door het CDA die medio 2017 is aangenomen. In deze motie is 
€250.000,- beschikbaar gesteld voor het verfraaien van dorpskernen. Uw CDA fractie heeft hierover een 
aantal vragen.     
 
Vraag:  
Wat is de huidige stand van zaken ten aanzien van het project "Bruisende kernen"?  
 
Antwoord: Het college heeft 17 december 2019 ingestemd met het afwegingskader op basis waarvan de 
voorgelegde initiatieven worden getoetst. Daarnaast heeft het college ingestemd met: 

 de uitwerking en uitvoering van het voorliggende gebundelde initiatief in Vries;  

 met het voorgestelde initiatief in Eelde-Paterswolde; 

 en met de denkrichting voor Zuidlaren voorafgaand aan de uitwerking en uitvoering. 
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Vraag: 
Waarom kan er in Zuidlaren niet vanuit het project "Bruisende kernen" geïnvesteerd worden? Er zijn vast 
zaken die wél kunnen.  
 
Antwoord: Voor Zuidlaren is ervoor gekozen om aan te sluiten bij de centrumontwikkeling. Hier wordt op 
dit moment volop aan gewerkt. 
 
Vraag: 
Geldt voor het centrum van Eelde dat er ook met investeren gewacht dient te worden tot de 
uitvoering van dát centrumplan? 
 
Antwoord:  
In principe niet, hier spelen echter nog wel een aantal andere zaken die de uitvoering in de weg staan. 
Hier komen we later in deze brief op terug. 
 
Vraag:  
Welke initiatieven hebben u in de afgelopen drie jaar bereikt? Hoe zijn deze behandeld en wat was de 
uitkomst? 
 
Antwoord: Per dorp is er gekozen voor een verschillende manier van betrekken en raadplegen van 
inwoners, verenigingen en (belangen)organisaties. Het algemene uitgangspunt hierbij is geweest om 
ideeën van inwoners fysiek in te passen in de eigen leefomgeving.  
 
Vries 
In Vries zijn diverse (belangen)verenigingen benaderd om met ideeën te komen. Dit met het idee dat 
deze verenigingen ideeën kunnen ophalen bij hun achterban. Daarmee is er draagvlak van het gros van 
de inwoners van het dorp. Een brede afvaardiging van tal van verenigingen, stichtingen en een aantal 
lokale ondernemers uit het dorp zijn tot een voorstel gekomen.  
Gezamenlijk zetten zij in op realisatie van het volgende plan: 

 het knotten of snoeien en verjongen van de bomen op de Brink en rondom de Bonifatiuskerk. De  
zogenaamde boomveiligheidscontrole is inmiddels uitgevoerd. De uitkomsten van dit onderzoek 
kunnen als onderlegger gelden voor het al dan niet afgeven van een kapvergunning;  

 het plaatsen van een jeu de boules baan met bankje op de Brink;    

 aanschaf van RGB-Led verlichting en bevestiging voor de aanlichting van de kerk. Deze 
verlichting kan ook ingezet worden voor promotionele activiteiten, festiviteiten en/of overige 
(culturele) activiteiten op de Brink.  

 
Eelde-Paterswolde 
In Eelde-Paterswolde zijn er in beginsel contacten gelegd met de lokale krant de Dorpsklanken en 
winkeliersvereniging EP-zakelijk. De gedachte hierachter was dat nagenoeg alle inwoners boodschappen 
doen of winkelen in het eigen dorp. En dat een groot deel van de inwoners een abonnement heeft op de 
Dorpsklanken. Daarmee kunnen deze twee partijen nagenoeg alle inwoners bereiken. EP-Zakelijk heeft 
echter een eigen initiatief ingediend voor feestverlichting en hanging baskets. Het plan is om in totaal 
circa 50 aanlichtingspunten (voor de winterperiode) en hanging baskets (voor de zomerperiode) te 
realiseren vanaf de Hoofdweg in Paterswolde (afslag Vennerstraat) tot en met de kom van Eelde. 
 
De Hoofdweg tussen Eelde en Paterswolde wordt op termijn gefaseerd onder handen genomen. In het 
bestek moeten nieuwe lichtmasten ingekocht worden. Dit biedt direct een mooie kans om het initiatief te 
integreren met de herinrichting van de Hoofdweg. Het verzoek van EP-zakelijk is om rekening te houden 
met een eventueel aansluitpunt in de mast voor de feestverlichting, en ook dienen er dikkere masten 
geplaatst te worden voor het extra gewicht. Wanneer hiervoor gekozen wordt kan dit meegenomen 
worden in het bestek. Binnen de uitwerking van het initiatief zijn nog een aantal vragen te beantwoorden. 
Namelijk hoe om te gaan met de verhoogde energierekening door de feestverlichting, wie onderhoudt en 
houdt de hanging baskets duurzaam in stand en daarnaast moet er een antwoord komen op de vraag wie 
aansprakelijk is bij schade als gevolg van deze initiatieven. 
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Zuidlaren 
Zoals gezegd is er voor Zuidlaren gekozen om aan te sluiten bij de centrumontwikkeling. Op dit moment 
wordt de ontwikkelrichting uitgewerkt tot een stedenbouwkundig programma van eisen. Na vaststelling 
hiervan wordt dit uitgewerkt in verschillende deelprojecten. Net als in 2019 krijgt ook dit jaar en volgend 
jaar iedereen die dat wil de kans om te reageren en om mee te praten. Het proces wordt zo ingericht dat 
dit op verschillende manieren mogelijk is. Het voornemen is om hier ook specifiek jongeren bij te 
betrekken om zo tot concrete initiatieven te komen die gerealiseerd kunnen worden vanuit het budget 
bruisende kernen. Naar verwachting kan hier in de 2e helft van 2021 duidelijkheid over gegeven worden. 
 
Vraag: 
Bent u proactief in het promoten van het project "Bruisende kernen" in de gesprekken die u 
heeft met dorpsverenigingen? Zo ja, kunt u daar voorbeelden van noemen? Zo nee, waarom niet?" 
 
Antwoord: In de drie grote kernen zijn geen dorpsbelangenverenigingen. Tijdens de participatieve manier 
van werken gedurende deze eerste fase van de bruisende kernen, is het project positief gepromoot 
tijdens gesprekken met verenigingen e.d.    
 
Het tweede onderwerp dat u op basis van de door u ontvangen brief van de VOZ wilt bespreken is het 
beheer van de openbare ruimte:  
 
  

2. Beheer openbare ruimte 
 
U geeft aan dat in de brief van "VOZ" wordt aangegeven dat ondernemers zelf het onderhoud van, in dit 
geval een rotonde, ter hand willen nemen. Een dergelijk idee raakt volgens u een van de kernwaarden 
waar u als CDA Tynaarlo voor staat, namelijk "gespreide verantwoordelijkheid". Het zijn volgens u de 
inwoners, verenigingen en ondernemingen die zo samen de omgeving vorm kunnen geven.   
 
U vraagt ons of wij na willen denken over hoe ondernemersverenigingen, wijken, dorpsverenigingen, 
corsowijken, etc. een praktische rol kunnen spelen in het beheer  en onderhoud van hun eigen  
omgeving. U kunt zich voorstellen dat wanneer er door deze buurten, dorpen etc. een gedegen plan met 
vrijwilligers wordt opgesteld, dat dit wel eens een besparing op het gemeentelijke beheer zou kunnen 
betekenen, maar dat is niet voorwaardelijk. 
 
U geeft aan dat we met een betrokken dorpsgemeenschap, een vergoeding voor het juiste materieel en 
afspraken over het ophalen van maai-  en snoeiafval flinke stappen kunnen zetten in onder andere 
burgerparticipatie, sociale cohesie en volgens u zal het zelfs een flinke impuls voor de biodiversiteit zijn. 
Het (handmatig) maaien en dus met respect voor de (bloeiende) vegetatie) zal plaats kunnen vinden. 
Volgens u kunnen instanties als het Instituut voor Natuurbeschermingseducatie (IVN) en "heel Drenthe  
zoemt" hierbij heel erg goed adviseren.  
Uw fractie denkt graag met ons mee, u bent er namelijk écht van overtuigd dat deze vorm van praktische 
participatie een grootse toekomst heeft. Op vele fysieke, culturele en sociale aspecten. 
 
Vraag: 
Wat zullen de voors-  en tegens en voorwaarden kunnen zijn waarop het lokale onderhoud, verfraaiing 
van de omgeving en het verhogen van de biodiversiteit door dorpen, (corso)wijken, 
(ondernemers)verenigingen, etc. ter hand genomen kan worden? Kunt u daar een inhoudelijke reactie op 
formuleren? 
 
Antwoord: Vrijwilligers van ondernemersverenigingen, wijken, dorpsverenigingen, corsowijken, etc. die 
een praktische rol spelen in het beheer en onderhoud van hun eigen omgeving, dit is niet per definitie 
goedkoper. Het vraagt veel afstemming en overleg tussen de initiatiefnemers en de gemeente.  
 
Daarnaast is het vergroten van de biodiversiteit een proces van lange adem, op veel plekken proberen 
we dit steeds beter te doen en de wijze van beheer moet dan op die plekken ook niet worden veranderd. 
In plaats van een flinke impuls voor de biodiversiteit is het tegenovergestelde de verwachting, vaak door 
gebrek aan plantenkennis en gebrek aan kennis van het noodzakelijke beheer bij de vrijwilligers. Maar 
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ook door verschillende beelden bij vrijwilligers over het te voeren beheer en de te behalen doelstellingen 
in het kader van biodiversiteit. 
 
Daarnaast is de huidige ervaring dat vrijwilligers enthousiast beginnen, maar dit enthousiasme gedurende 
de tijd afneemt met als gevolg dat de gemeente het beheer moet overnemen.  
 
Wanneer een groep vrijwilligers van verenigingen etc. in dorpen of wijken een praktische rol willen spelen 
in het beheer, zijn wij altijd bereidt in gesprek te gaan over wat er mogelijk is. Bijvoorbeeld door op kleine 
schaal met een groep inwoners te beginnen in de eigen woonomgeving (straat).  
 
Wat betreft het onderhoud van rotondes in onze gemeente is er een aantal jaren geleden voor gekozen 
om aan te sluiten bij het beleid van de provincie om dit niet te doen. Dit met name om te voorkomen dat 
er afleidende reclame op de rotondes geplaatst wordt. 
 
Vervolg 
De uitvoering van de bruisende kernen in Eelde zal verder worden doorgezet zodra de verlichting aan de 
Hoofdweg wordt aangepakt. De uitvoering voor Zuidlaren is gekoppeld aan duidelijkheid omtrent de 
plannen voor het openbaar gebied. Voor Vries wordt voor de uitvoering contact gezocht met de 
afvaardiging uit het dorp, die gezamenlijk tot een voorstel zijn gekomen.  
 
 
Indien u naar aanleiding van deze brief aanvullende vragen heeft dan kunt u contact opnemen met  
mw. R.J. Beugelink, mail r.j.beugelink@tynaarlo.nl of tel. 0592 266 662. 
 
 
 
Met vriendelijke groet, 
burgemeester en wethouders 
 
 
 
mr. J. Th. van Nieukerken drs. M.J.F.J. Thijsen 
gemeentesecretaris burgemeester 

 
 
 
 
 
 
 
Deze brief is automatisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

mailto:r.j.beugelink@tynaarlo.nl


 

 

           
 
 

Eelde, 19 mei 2020 
 
 

 
 
College van Burgemeester en Wethouders 
Kornoeljeplein 1 
9481 AW VRIES. 
 
 
Onderwerp: Bruisende kernen en beheer openbaar groen 
 
 
Geacht College, 
 
We hebben onlangs een brief van “Verenigd Ondernemend Zuidlaren” ontvangen over de entree 
en het onderhoud van het winkellint te Zuidlaren. Op deze vragen willen we hier niet specifiek 
ingaan, we zijn uiteraard wel benieuwd naar wat de reactie van het College zal zijn en waarom 
deze beantwoording zo lang moet duren. 
 
We zijn overigens van mening, zeker in deze tijden waarin ondernemers, verenigingen, etc. het 
zwaar hebben, dat alle beetjes kunnen helpen. Aantrekkelijke kernen die kleurrijk en uitnodigend 
ogen kunnen net dat kleine verschil maken.  
 
We hebben op basis van de brief twee specifieke onderwerpen die we zouden willen bespreken: 
 
 
Onderwerp 1: Bruisende kernen: 
 
In bovengenoemde brief wordt gesproken over het project “Bruisende kernen”. Een motie 
opgesteld door het CDA die half 2017 is aangenomen. In deze motie is €250.000,- beschikbaar 
gesteld voor het verfraaien van dorpskernen. In de genoemde brief van “VOZ” wordt aangegeven 
dat u investeren in Zuidlaren wilt uitstellen totdat de centrumplannen in uitvoering komen.  
 
Onze vragen: 

- Wat is de huidige stand van zaken ten aanzien van het project “Bruisende kernen”?  
- Waarom kan er in Zuidlaren niet vanuit het project “Bruisende kernen” geïnvesteerd 

worden? Er zijn vast zaken die wél kunnen. 
- Geldt voor het centrum van Eelde dat er ook met investeren gewacht dient te worden tot de 

uitvoering van dát centrumplan? 
- Welke initiatieven hebben u in de afgelopen drie jaar bereikt? Hoe zijn deze behandeld en 

wat was de uitkomst? 
- Bent u proactief in het promoten van het project “Bruisende kernen” in de gesprekken die u 

heeft met dorpsverenigingen? Zo ja, kunt u daar voorbeelden van noemen? Zo nee, 
waarom niet?” 

 
Er ligt een fors bedrag tot investeren in onze kernen op de plank. In onze ogen wordt het de 
hoogste tijd om onze kernen nog meer te laten stralen dan dat ze al doen!   



 

 

Onderwerp 2: Beheer openbare ruimte: 
 
In de brief van “VOZ” wordt aangegeven dat ondernemers zelf het onderhoud van, in dit geval een 
rotonde, ter hand willen nemen. Een dergelijk idee raakt een van de kernwaarden waar wij als 
CDA Tynaarlo voor staan, namelijk “gespreide verantwoordelijkheid”. We zijn van mening dat 
initiatieven die uit de samenleving ontstaan redelijkerwijs ondersteund moeten worden in plaats 
van dat de “overheid” bepaalt wat goed voor deze samenleving is. Het zijn de inwoners, 
verenigingen en ondernemingen die zo samen de omgeving vorm kunnen geven. Dat is een van 
onze kernwaarden als CDA.  
 
Via deze brief willen wij u vragen of u na wilt denken over hoe ondernemersverenigingen, wijken, 
dorpsverenigingen, corsowijken, etc. een praktische rol kunnen spelen in het beheer en onderhoud 
van hun eigen omgeving. We kunnen ons voorstellen dat wanneer er door deze buurten, dorpen 
etc. een gedegen plan met vrijwilligers wordt opgesteld, dat dit wel eens een besparing op het 
gemeentelijke beheer zou kunnen betekenen, maar dat is niet voorwaardelijk. 
 
Met een betrokken dorpsgemeenschap, een vergoeding voor het juiste materieel en afspraken 
over het ophalen van maai- en snoeiafval zullen we flinke stappen kunnen zetten in onder andere 
burgerparticipatie, sociale cohesie en het zal zelfs een flinke impuls voor de biodiversiteit zijn. Het 
maaien zal immers handmatig en dus met respect voor de (bloeiende) vegetatie plaats kunnen 
vinden. Mozaiekbeheer op gedetailleerd niveau! 
 
Een instantie als het Instituut voor Natuurbeschermingseducatie (IVN) en “heel Drenthe zoemt” 
kunnen hierbij heel erg goed adviseren!  
 
Een win, win, win situatie! 
 
Wat zullen de voors- en tegens en voorwaarden kunnen zijn waarop het lokale onderhoud, 
verfraaiing van de omgeving en het verhogen van de biodiversiteit door dorpen, (corso)wijken, 
(ondernemers)verenigingen, etc. ter hand genomen kan worden? Kunt u daar een inhoudelijke 
reactie op formuleren?  
 
De CDA-fractie denkt graag met u mee, wij zijn er namelijk écht van overtuigd dat deze vorm van 
praktische participatie een grootse toekomst heeft. Op vele fysieke, culturele en sociale aspecten! 
 
 
Ps.  
We beseffen ons dat in deze bijzondere tijd de reguliere deadline tot het beantwoorden van 
schriftelijke vragen niet gehaald kan worden, hiervoor alle begrip. 
 
 
Wij zien uw reactie met belangstelling tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet, 
Namens de CDA fractie,  
 
Henk Middendorp, fractievoorzitter. 
 
henk.middendorp@tynaarlo.nl 
06-21689662 
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